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PRESENT SIMPLE TENSE (PROSTO SADAŠNJE VREME) 

Samo u trećem licu jednine ima nastavak –s ili –es, dok se oblik glagola u svim ostalim licima poklapa sa 
infinitivom: 

I sing   We sing 

You sing   You sing 

He/She/It sings  They sing 

Upitni oblik gradi se dodavanjem pomoćnog glagola DO (u trećem licu jednine oblik je DOES), a glavni 
glagol u svim licima je u infinitivu: 

Do I sing?  Do we sing? 

Do you sing?  Do you sing? 

Does he/she/it sing? Do they sing? 

Odrični oblik gradi se dodavanjem rečce NOT na pomoćni glagol DO (skaćeno: don’t, a u trećem licu 
jednine doesn’t): 

I don’t sing   We don’t sing 

You don’t sing   You don’t sing 

He/She/It doesn’t sing  They don’t sing 

Upotrebe: Ovo vreme koristi se da izrazi radnju koja je uobičajena, ponavlja se češće ili ređe ili 
predstavlja neku činjenicu, stav govornika ili opšte poznatu stvar. Može da izrazi i neki unapred utvrđen 
redosled (rasporedi, redovi vožnje, TV i drugi programi). 

We usually have lunch at three. 

My sister works in a bank. 

The Earth goes round the Sun. 

I don’t like tomatoes. 

When does the film begin? 

Vremenski prilozi: 

1) prilozi za učestalost: always, often, usually, sometimes, hardly ever, never. 
2) every + day/week/weekend/month/Tuesday/year, itd. 
3) once a week, twice a week, three times a week, four times a week, itd. 
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Dodavanje nastavka –s/-es u trećem licu jednine: 

Glagol u trećem licu jednine dobija nastavak –s, osim u sledećim slučajevima kada se mora dodati 
varijanta nastavka koja glasi –es: 

1) kod glagola koji se u infinitivu završavaju na – s ili –ss:    to kiss – she kisses 
2) kod glagola koji se u infinitivu završavaju na  -z ili –zz:     to buzz – it buzzes 
3) kod glagola koji se u infinitivu završavaju na  -ch:   to match – she matches 
4) kod glagola koji se u infinitivu završavaju na  -sh:  to brush – he brushes 
5) kod glagola koji se u infinitivu završavaju na  -o:  to go – he goes 
6) kod glagola koji se u infinitivu završavaju na  -x:  to mix – she mixes 
7) kod glagola koji se u infinitivu završavaju n a –y, mora se pogledati da li je ispred tog završetka 

suglasnik ili samoglasnik. Ukoliko je samoglasnik (a,e,i,o,u), dodaje se nastavak –s i nema 
nikakvih promena:   to play – he plays 
Ukoliko je suglasnik ispred završnog –y, to-y mora preći u –i, nakon čega se dodaje nastavak –es: 
to study – he studies 

Glagol HAVE ima specifičan oblik za treće lice jednine, koji glasi HAS (a ne: haves). Kod ovog glagola 
postoji i oblik HAVE GOT (have got znači isto što i have – imati), kod koga se upitni oblik gradi inverzijom 
(have you got, has she/he/it got, have we got, itd.), a odrični dodavanjem rečce not (I haven’t got, you 
haven’t got, he/she/it hasn’t got, we haven’t got itd.). Ako koristimo oblik HAVE, upitni  i odrični oblik se 
grade dodavanjem pomoćog glagola DO, odnosno kao i kod svih ostalih glagola (Do you have, Does 
she/he/it have, Do we have...). 

Glagol BE u prostom sadašnjem vremenu ima sledeću promenu: I am, You are, He/She/It is, We are, You 
are, They are. Upitni oblik gradi se inverzijom: Am I?, Are you?, Is he/she/it?, Are we? Are you? Are 
they?. Odrični se gradi dodavanjem rečce not: I’m not, You aren’t , He/She /It isn’t, We aren’t, You aren’t 
They aren’t. 

PRESENT CONTINUOUS TENSE (SADAŠNJE TRAJNO VREME) 

Gradi se od prostog sadašnjeg vremena glagola BE i sadašnjeg participa glavnog glagola. Sadašnji particip 
glagola gradi se tako što se na infinitiv doda nastavak –ing. Pri dodavanju ovog nastavka, voditi računa o 
sledećim promenama: 

1) ukoliko se glagol završava na –e, taj završetak se gubi:    make-making 
take-taking 
preserve-preserving 

2) ukoliko se glagol završava na kombinaciju kratak samoglasnik + jedan suglasnik, taj krajnji 
suglasnik se udvaja:   run- running 

         stop-stopping 
         put-putting 

VAŽNO: Nema nikakvih promena pri dodavanju ovog nastavka glagolu koji se završava na –y: play-
playing; study-studying!!! Promene se javljaju pri dodavanju nastavaka –s i –ed ovakvom glagolu, ali NE i 
pri dodavanju nastavka –ing. 
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Potvrdni oblik: 

I am singing  We are singing 

You are singing  You are singing 

He/She/It is singing They are singing 

Upitni oblik gradi se inverzijom: 

Am I singing?  Are we singing? 

Are you singing? Are you singing? 

Is he/she/it singing? Are they singing? 

Odrični oblik gradi se dodavanjem rečce NOT na pomoćni glagol BE: 

I’m not singing   We aren’t singing 

You aren’t singing  You aren’t singing 

He/She/It isn’t singing  They aren’t singing 

Upotreba: Izražava radnju koja se dešava 1) u trenutku govora (Listen! Somebody is coming)  2) ’oko’ 
trenutka govora (I’m reading a very interesting book these days) ili 3) radnju koja će se desiti u bliskoj 
budućnosti i unapred je dogovorena (We are meeting John tomorrow evening). 

Vremenski prilozi: now, at the moment, at present, currently, but today, these days  (She usually goes 
to work by car, but today she’s going by bus) + za upotrebu 3) prilozi koji označavaju bližu budućnost: 
tomorrow, this week, next month, i slični. 

State verbs – glagoli koji ne trpe oblik trajnog vremena tj. ne dobijaju oblik present continuous 
vremena ili nekog drugog trajnog (continuous) vremena: ovo su glagoli koji označavaju stanja ili 
mentalne procese, a ne radnje u pravom smislu te reči:  know, understand, believe, need, think 
(smatrati, misliti), have (imati), like, love, hate, dislike, prefer, cost, matter, depend. 

 
 

 


